
Protokół Nr XVII z XVII zwyczajnej sesji Rady Miasta Lubawa,
która odbyła się w dniu 30 maja 2025 roku w sali konferencyjnej LCAS 

Podjęto uchwały w sprawie

XVII/108/2025 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz z rocznym 
Raportem ekonomiczno - finansowym za 2024 rok Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - Miejskiego Ośrodka Zdrowia w Lubawie

XVII/109/2025 udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawa wotum zaufania

XVII/110/2025 zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok

XVII/111/2025 absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawa z tytułu wykonania budżetu za 
2024 rok

XVII/112/2025 zmieniająca  Uchwałę  Nr  XVI/173/2012  Rady  Miasta  Lubawa z  dnia  27 
czerwca  2012  r.  w  sprawie  ustalenia  strefy  płatnego  parkowania  oraz 
ustalenia  wysokości  i  sposobu pobierania  opłat  za  parkowanie  pojazdów 
samochodowych w strefie płatnego parkowania na terenie miasta Lubawa

XVII/113/2025 powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego

XVII/114/2025 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 - 2039

XVII/115/2025 zmian w budżecie Miasta Lubawa na 2025 rok

XVII/116/2025 rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lubawa

Obecnych radnych Rady Miasta – 13 wg podpisanej listy obecności.

Lista obecności radnych stanowi
zał. nr 1 do protokołu z sesji

Lista obecności gości stanowi
zał. nr 2 do protokołu z sesji

Zaproszenie z porządkiem obrad stanowi
zał. nr 3 do protokołu z sesji

Ad. 1.   Otwarcie, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  otworzył  XVII  zwyczajną  sesję  Rady  Miasta  Lubawa. 
Przywitał wszystkich radnych, Burmistrza Miasta Lubawa Macieja Radtke, Zastępcę Burmistrza 
Sławomira  Jamrożego,  dyrektorów  i  kierowników  jednostek,  zaproszonych  gości  oraz 
pracowników Urzędu.
Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. 
Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych na ogólny stan 15, co stanowi kworum, przy którym 
Rada może obradować i podejmować uchwały. 
Następnie Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski powiedział, że porządek obrad radni otrzymali 
w zaproszeniu i zapytał, czy ktoś zgłasza uwagi do ustalonego porządku. Uwag nie zgłoszono.

Porządek obrad XVII sesji Rady Miasta Lubawa przedstawiał się następująco:



1. Otwarcie, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.
4. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz z rocznym Raportem ekonomiczno - 
finansowym za 2024 rok Zakładu Opieki Zdrowotnej - Miejskiego Ośrodka Zdrowia w Lubawie.
5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Lubawie za rok 2024
- opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta.
6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Lubawie za rok 2024
- opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta.
7. Raport o stanie Gminy Miejskiej Lubawa na dzień 31.12.2024 r.:
a) wystąpienie Burmistrza Miasta Lubawa,
b) debata,
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawa wotum zaufania.
8. Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania  budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok, 
informacji o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania rocznego z wykonania planu 
finansowego instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej
za 2024 rok:
a) dyskusja,
b)  odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie 
w  sprawie  wydania  opinii  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta  Lubawa  sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok,
c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Lubawa dotyczącej wykonania budżetu 
Miasta Lubawa za 2024 rok,
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok,
e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Lubawa za 2024 rok,
f)  odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie 
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Lubawa w sprawie udzielenia 
absolutorium  Burmistrzowi Miasta Lubawa za 2024 rok,
g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawa z tytułu wykonania 
budżetu za 2024 rok.
9. Podjęcie uchwał w sprawach:
a)  zmieniająca  Uchwałę  Nr  XVI/173/2012  Rady  Miasta  Lubawa  z  dnia  27  czerwca  2012  r. 
w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz ustalenia wysokości i sposobu pobierania opłat 
za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie płatnego parkowania na terenie miasta Lubawa,
b) powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego,
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 - 2039,
d) zmian w budżecie miasta Lubawa na 2025 rok,
e) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lubawa  - opinia Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji.
10. Zapytania w sprawach aktualnych problemów Miasta.
11. Odpowiedzi na zapytania.
12. Zamknięcie obrad.



Ad. 2. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski poinformował, że protokół z XV zwyczajnej sesji Rady 
Miasta znajduje się do wglądu w Referacie Organizacyjnym, w Biuletynie Informacji Publicznej 
oraz na eSesji. Następnie zapytał, czy radni mają pytania bądź uwagi do tego protokołu.
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji.

Przewodniczący zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół z XV zwyczajnej sesji został 
przyjęty 13 głosami.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski poinformował, że protokół z XVI nadzwyczajnej sesji Rady 
Miasta znajduje się do wglądu w Referacie Organizacyjnym, w Biuletynie Informacji Publicznej 
oraz na eSesji. Następnie zapytał, czy radni mają pytania bądź uwagi do tego protokołu.
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji.

Przewodniczący zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół z XVI nadzwyczajnej sesji 
został przyjęty 13 głosami.

Ad. 3  .     Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.  

Burmistrz Miasta Maciej Radtke przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 25 kwietnia 
do 30 maja 2025 roku. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza
stanowi zał. nr 4 do protokołu z sesji

Sekretarz Miasta Katarzyna Żuchowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na 
XV zwyczajnej i XVI nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Lubawa.

Sprawozdanie z realizacji uchwał 
podjętych na XV zwyczajnej sesji 

stanowi zał. nr 4a do protokołu  z sesji

Sprawozdanie z realizacji uchwał 
podjętych na XVI nadzwyczajnej sesji 
stanowi zał. nr 4b do protokołu  z sesji

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie:
a)  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  wraz  z  rocznym  Raportem 
ekonomiczno - finansowym za 2024 rok Zakładu Opieki Zdrowotnej - Miejskiego Ośrodka 
Zdrowia w Lubawie.

Wiceprzewodnicząca Rady Iwona Pruchniewska odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 



W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w sprawie   zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania 
finansowego wraz z rocznym Raportem ekonomiczno - finansowym za 2024 rok Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - Miejskiego Ośrodka Zdrowia w Lubawie.

Uchwała Nr XVII/108/2025
stanowi zał. nr 5 do protokołu z sesji

Ad. 5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Lubawie za rok 
2024.

Sprawozdanie z działalności
MOK w Lubawie za rok 2024

stanowi zał. nr 6 do protokołu z sesji

Opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta do sprawozdania przedstawił 
Przewodniczący Komisji, radny Marek Wielgomas. 

Opinia Komisji do sprawozdania
stanowi zał. nr 7 do protokołu z sesji

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zaprosił do zadawania pytań. Radni nie zgłosili pytań do 
sprawozdania.

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  przyjęła  sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Kultury 
w Lubawie za rok 2024.

Ad. 6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Lubawie za rok 
2024.

Sprawozdanie z działalności
OSiR w Lubawie za rok 2024

stanowi zał. nr 8 do protokołu z sesji

Opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta do sprawozdania przedstawił 
Przewodniczący Komisji, radny Marek Wielgomas. 

Opinia Komisji do sprawozdania
stanowi zał. nr 9 do protokołu z sesji

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  zapytał,  czy  radni  mają  uwagi  bądź  pytania  do 
sprawozdania. Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania.

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Lubawie 
za rok 2024.



Ad. 7. Raport o stanie Gminy Miejskiej Lubawa na dzień 31.12.2024 r.:

Raport o stanie Gminy Miejskiej Lubawa
na dzień 31.12.2024 roku

stanowi zał. Nr 10 do protokołu z sesji

a) wystąpienie Burmistrza Miasta Lubawa,

Burmistrz  Miasta  Maciej  Radtke  powiedział;  „Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowni 
Mieszkańcy! Rok 2024 był niepełnym rokiem pracy nowej IX kadencji samorządu, bo jak wszyscy 
pamiętamy, pierwsze cztery miesiące ubiegłego roku Rada Miasta pracowała w innym składzie 
osobowym. Fakt, że po raz czwarty zostałem wybrany przez Mieszkańców na zaszczytną funkcję 
burmistrza Lubawy z mandatem dającym większość głosów w samorządzie, zapewnia możliwość 
kontynuacji, dalszego planowania i realizowania celów. To ważne, bo ciągłość władzy rozumianej 
jako wspólna wizja  rozwoju miasta,  a  nie  obecność konkretnych osób z  imienia  i  nazwiska w 
samorządzie,  zapewnia  spójną  politykę  działania  i  rozwoju  każdego  samorządu.  Coroczna  i 
kompleksowa ocena pracy burmistrza przez Radę Miasta  dokonywana jest  w ramach instytucji 
absolutoryjnej i udzielenia wotum zaufania.  Oceny pracy dokonuje się w wyniku analizy stanu 
faktycznego  na  podstawie  dwóch  dokumentów:  Raportu  o  stanie  miasta  i  sprawozdania 
z wykonania budżetu za rok 2024, które będą omawiane na dzisiejszej sesji. Naszą misją, misją 
lubawskiego samorządu jest wyznaczanie kierunków działania zgodnie z potrzebami Mieszkańców. 
Na  pewno  wszystkich  nie  zadowolimy,  ale  staramy  się,  by  podejmowane  działania  w  sposób 
zrównoważony zaspokajały potrzeby lubawian w każdej grupie wiekowej. Jesteśmy silnym i dobrze 
gospodarczo rozwiniętym ośrodkiem, pod którego rozwój od wielu lat kolejne samorządy budowały 
podwaliny,  dostosowując  zapisy  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego, 
wyznaczając  tereny  przemysłowe  pod  budowę  nowych  zakładów  pracy,  budując  niezbędną 
infrastrukturę  techniczną,  jak  sieci  wodociągowe,  kanalizacyjne  czy  do  odprowadzania  wód 
deszczowych,  drogi  czy  oświetlenie,  dając  również  możliwość  wszystkim  przedsiębiorcom 
korzystania ze zwolnień podatkowych. Rozwój gospodarczy powoduje, że Miasto utrzymuje się na 
progu bezrobocia dobrowolnego. Gospodarcza stabilność sprawia, że miasto jest chętnie wybierane 
jako miejsce zamieszkania.  Świadczy o tym dodatnie saldo migracji,  które wraz z ofertą pracy 
wpływa  na  dynamiczny  rozwój  budownictwa  mieszkaniowego,  a  szczególnie  wielorodzinnego. 
Coraz  więcej  osób  chce  mieszkać  w  Lubawie  i  wiąże  z  naszym  miastem  swoją  najbliższą 
przyszłość,  bo  dzięki  pracy  zyskuje  bezpieczeństwo  i  stabilizację  w zawodowym i  prywatnym 
życiu. To nie tylko powód do satysfakcji, ale motywacja do dalszej pracy, bo w samorządzie działa 
efekt  domina,  które  przewraca  kolejne  klocki  w wielu  kierunkach.  Jeśli  rozwijają  się 
przedsiębiorstwa,  zakłady  pracy  i  przybywa mieszkańców,  to  rodzi  to  potrzeby  inwestycyjne  i 
społeczne,  które  wzajemnie  się  uzupełniają.  Niezbędnym  stają  się  przedsięwzięcia  w  budynki 
oświatowe, budowę nowych dróg z pełną infrastrukturą techniczną czy urządzanie nowych terenów 
rekreacyjnych, ale to nie wszystko. Potrzebna jest też taka polityka społecznego działania, która 
zgodnie z kompetencjami samorządu gminnego nie tylko zapewni co najmniej minimalny poziom 
bezpieczeństwa,  dając  możliwość  korzystania  z  opieki  społecznej,  środowiskowej,  żłobkowej, 
edukacyjnej  czy  zdrowotnej,  ale  również  możliwość  spędzania  wolnego  czasu  na  poziomie 
rekreacyjnym, sportowym czy kulturalnym. Taka, która rodzi oddolną inicjatywę społeczną i daje 
możliwość działania organizacjom pozarządowym. To oczywiście nie wszystko, bo jeśli do tego 
dodamy  choćby  działania  na  rzecz  środowiska  naturalnego,  mieszkalnictwa  komunalnego, 
zapewnienia  podstawowych  potrzeb  bytowych  dla  Mieszkańców,  dbałości  o  miejskie  zabytki, 
gospodarki  miejskimi  zasobami czy współpracy z  instytucjami  na  różnych poziomach szczebla 



rządowego czy samorządowego, to spraw do rozwiązania jest naprawdę wiele. Nie bez kozery więc  
Wysoka  Rada  przed  sesją  absolutoryjną  zajmuje  się  sprawozdaniami  z  działalności  miejskich 
jednostek organizacyjnych, oceniając ich pracę i wydając opinię na temat ich działalności. Cieszę 
się, że ta wobec wszystkich jednostek była pozytywna. To bardzo ważny element całego procesu, 
który  podsumowuje  stan,  w  którym  znajduje  się  obecnie  Lubawa  lub,  będąc  precyzyjnym, 
znajdowała się 31. grudnia 2024 roku. Dlatego też nie będą przedstawiał szczegółowych danych, 
dotyczących  poszczególnych  działalności,  które  Państwo  znajdziecie  w  poszczególnych 
sprawozdaniach miejskich  zakładów oraz  w syntetycznym podsumowaniu  w Raporcie  o  stanie 
miasta i szczegółowym rozbiciu ekonomicznym w sprawozdaniu finansowym z wykonania budżetu 
za rok 2024. Szczerze mówiąc, wolałbym rozmawiać o planach, o tym co przed nami, bo musimy 
mieć świadomość, że podsumowując ubiegły rok, on też na wcześniej zaplanowanych działaniach 
się opierał. Ale w tym momencie nie czas na to.  Dziękuję z tego miejsca za miniony rok obecnym i  
byłym Radnym,  wszystkim  współpracownikom,  z  którymi  na  co  dzień  widzę  się  w  Urzędzie 
Miasta,  jak  i  prezesom,  dyrektorom i  kierownikom spółek  i  jednostek.  Dziękuję  organizacjom 
pozarządowym, które, korzystają ze środków budżetowych i współorganizują życie społeczne w 
mieście.  Dziękuję  również służbom mundurowym, czyli  Policji  i  druhom z Ochotniczej  Straży 
Pożarnej.  Bez  tych  ostatnich  skuteczne  zarządzanie  miastem byłoby  w niektórych  przypadkach 
mocno nadwyrężone. Nade wszystkim Mieszkańcom, których opinie i przekonania często ułatwiają 
podejmowanie decyzji”. 
Przewodniczący Rady podziękował burmistrzowi za wystąpienie i zachęcił radnych do aktywnego 
uczestnictwa w debacie. 

b) debata,

Przewodniczący Rady poinformował, że w debacie nad Raportem biorą udział radni oraz głos mogą 
zabierać  Mieszkańcy,  którzy złożą  pisemne zgłoszenie  poparte  podpisami  co najmniej  20 osób
najpóźniej  w  dniu  poprzedzającym  dzień,  na  który  zwołana  została  sesja.  Jednakże  do  dnia 
wczorajszego nie wpłynęły zgłoszenia ze strony Mieszkańców. 
Jako pierwszy swój udział w debacie zgłosił radny Janusz Sobiechowski, który powiedział: „Dla 
mnie  najlepszym  wskaźnikiem,  co  i  gdzie  jest  potrzebne  jest  to,  jakie  jest  zainteresowanie 
mieszkańców miasta. I tak, kiedy idę do miasta spotykam ludzi, nie słyszę narzekań, że w Ośrodku 
Zdrowia jest źle, nie można się zarejestrować, nie ma lekarza, nie ma tego. Wobec tego jest coraz 
lepiej. I gratuluję pani kierownik. Kiedy przechodzę przy Ośrodku Sportu i Rekreacji widzę boiska 
zaludnione, samochody stojące, bo przywożą swoje pociechy na zajęcia, czy to zapasy, czy piłkę 
nożną, lekkoatletykę, jest masa ludzi. Kiedy przychodzę na imprezy organizowane przez Miejski 
Ośrodek Kultury i widzę, że jest wielu ludzi, kiedy jestem na sali i tak jak tu kolega zgłaszał, że jest  
potrzebna  klimatyzacja  i  sala  jest  pełna,  to  serce  cieszy.  I  w  związku  z  tym  stwierdzam 
jednoznacznie, że te po prostu instytucje są bardzo potrzebne i musimy robić jeszcze wiele, aby ich 
jakość  dla  mieszkańców  Lubawy  poprawiać.  Gratuluję  kierownikom  tych  instytucji,  gratuluję 
dyrektorom za to, że potrafią w sposób tak zainteresować mieszkańców i robić to, co jest potrzebne  
dla naszych mieszkańców, bo to jest rzeczą najważniejszą. I w związku z tym proszę o to, aby dalej 
to  było  kontynuowane  i  po  prostu  liczba  korzystających  z  tych  obiektów cały  czas  wzrastała. 
Dziękuję bardzo”. 
O  głos  poprosił  radny  Marek  Wielgomas,  który  powiedział;  „Panie  Przewodniczący,  Panie 
Burmistrzu, szanowni Państwo. Mówcą nie jestem, więc sobie zapisałem parę rzeczy. I trochę będę 
czytał. Otóż poznaliśmy wszystkie raporty i opinie komisji. Wiemy już o tym, co zostało dokonane 



w  2024  roku,  znamy  osiągnięcia  i  wyniki  naszych  sportowców  i  dzięki  wykorzystaniu 
infrastruktury do tego przeznaczonej widzimy jak rozwija się kultura w naszym mieście. Mam tu na 
myśli mnogość imprez, koncertów, spotkań ze znanymi osobami ze świata kultury czy sztuki oraz 
największą imprezę,  święto promujące miasto,  czyli  Dni  Lubawy. Nie można pominąć rekordu 
oglądalności  w naszym kinie  czy  zwiększenia  zainteresowania  czytaniem książek,  które  notuje  
nasza lubawska biblioteka. Wiemy, jak funkcjonują nasza szkoła podstawowa, przedszkole, żłobek, 
OSiR. To wszystko wiemy. Wiemy też,  ile  pieniędzy z kasy miasta zostało przeznaczonych na 
poszczególne zadania. I to jest wszystko bardzo ważne. I ktoś mógłby mnie teraz posądzić i posądzi 
na pewno o wazelinę. Jednak moim zdaniem najważniejsi w tym wszystkim są ludzie. Ludzie, bez 
których tego wszystkiego by nie było.  Ludzie pracujący na rzecz ogólnego dobra,  którzy mają 
bezpośredni wpływ na dynamikę rozwoju naszego miasta. Na to, że nasze miasto przyciąga innych, 
żeby pracować, mieszkać, żyć i posyłać swoje pociechy do przedszkoli i szkół. I my mamy takich 
ludzi,  którzy  potrafią  to  zrobić.  Ludzi  z  pasją,  oddanych  swojej  pracy,  zawsze  na  stanowisku 
i gotowych do działania. I uważam, że dzisiaj jest dobry czas, żeby tym ludziom podziękować. 
W tym miejscu zwracam się do burmistrza, dyrektorów i kierowników jednostek oraz wszystkich 
pracowników Urzędu Miasta. Podziękować za ciężką pracę, żeby zrobić w ich stronę jeszcze taki 
głęboki  ukłon,  a  zarazem  motywować  do  dalszej,  wytężonej  pracy  na  rzecz  naszego  miasta. 
Dziękuję bardzo”. 
Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski podziękował radnemu za udział w debacie i  oddał głos 
radnemu, Markowi Licznerskiemu, który powiedział;  „Szanowni Państwo, jako przewodniczący 
Komisji  Gospodarczej  chciałbym zauważyć,  że  pan  burmistrz  potrafi  z  całym swoim sztabem 
umiejętnie  pozyskiwać dofinansowania  na  inwestycje  z  różnych źródeł.  Jest  to  możliwe dzięki 
wcześniejszemu przygotowaniu dokumentacji projektowych na inwestycje. Na rozwój miasta ma 
także  wpływ  polityka  prowadzenia  zagospodarowania  przestrzennego.  Dokument  bazowy 
zagospodarowania przestrzennego w Lubawie powstał  w 1998 roku i  jest  cały czas na bieżąco 
aktualizowany. Odpowiadając na wnioski mieszkańców i przedsiębiorców, uwzględniając potencjał 
rozwojowy  gmin  i  uwarunkowania  przestrzenne.  Ostatnia  aktualizacja  miała  właśnie  miejsce 
w ubiegłym roku. W gminach, które nie mają takich planów zagospodarowania przestrzennego, 
zwłaszcza w tym roku daje się  odczuć chaos przy wydawaniu decyzji  o warunkach zabudowy 
w związku z nasileniem się składania wniosków o wydanie takiej decyzji. A w następnym roku 
prawdopodobnie będzie jeszcze gorzej,  w związku ze zmianą przepisów. Chciałbym także tutaj 
podziękować  Panu  prezesowi  Przedsiębiorstwa  Wodociągów i  Kanalizacji  za  planową  politykę 
rozwoju infrastruktury wodno – kanalizacyjnej, deszczowej i oczyszczalni. Nadmienię, że rezerwy 
zaopatrzenia  w  wodę  sięgają  stu  procent,  a  wykorzystanie  oczyszczalni  w  sześćdziesięciu, 
siedemdziesięciu procentach jeszcze są takie rezerwy. No i za oczywiście, za skuteczne, dobrą wodę 
i że nie ma żadnych problemów z dostarczaniem wody. Dziękuję bardzo”. 
Przewodniczący  Rady  podziękował  radnemu  Markowi  Licznerskiemu  za  udział  w  debacie, 
a następnie  udzielił  głosu  radnemu  Mariuszowi  Kuczyńskiemu:  „Panie  Przewodniczący,  Panie 
Burmistrzu, my tak jakby to powiedzieć traktowani jesteśmy jako opozycja, jesteśmy nowi, uczymy 
się. Ale nie zmienia to faktu, że co burmistrz tu wskazał, ważny jest kierunek, działanie, a nie jakiś  
skład osobowy. Jesteśmy tutaj właśnie pierwszy raz w pierwszej kadencji. Te wszystkie projekty 
czy uchwały, które się pojawiają, dobre w naszym mniemaniu, to oczywiście popieramy i mamy 
wspólny cel, wspólny kierunek. Gdzie jesteśmy jeszcze niepewni, czy uczymy się, nie mamy tego 
doświadczenia,  wstrzymujemy  się.  Ale  myślę,  że  to  jest  do  zrozumienia.  Po  tych  wszystkich 
raportach faktycznie sytuacja wygląda dobrze, także tutaj należą się podziękowania kierownikom 
jednostek za ich wkład w tą pracę. Także… nie wiemy, czy wszyscy zabierają głos, ale chciałem 



także  w  swoim  imieniu,  nie  wiem  czy  w  imieniu  kolegów,  bo  tego  nie  dyskutowaliśmy, 
podziękować za to i życzyć, żeby te nasze cele się gdzieś tam miały wspólny kierunek i żeby to  
wszystko było dla Mieszkańców i dla Lubawy. Także dziękuję”. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Rady Grzegorza Rolkę, 
który powiedział; „Ja tak również sobie kilka zdań napisałem podsumowując ten raport o stanie 
gminy  miejskiej  za  2024  rok.  Chciałbym  pogratulować  i  jednocześnie  podziękować  Panu 
burmistrzowi,  Panu  wiceburmistrzowi,  dyrektorom  i  kierownikom  miejskich  jednostek 
organizacyjnych  oraz  wszystkim  pracownikom  samorządowym,  którzy  pracują  w  urzędzie, 
w jednostkach podległych, za wysoką jakość wykonywanej pracy. Bo to wszystko składa się na to, 
że  nasze  miasto  silnie  się  rozwija  gospodarczo i  społecznie.  Lubawa zajmuje  wysokie  miejsca 
w rankingach  ogólnopolskich  i  często  jest  czołowym  liderem  w  klasyfikacjach  wojewódzkich 
i otrzymuje wyróżnienia w konkursach, w których analiza odbywa się bez udziału samorządów, 
a materiałem źródłowym są  niezależne dane, głównie z Urzędu Statystycznego i innych źródeł 
zewnętrznych. I tak w tym miejscu chciałbym odnieść się w kilku zdaniach do kwestii związanych 
z ochroną środowiska w gminie miejskiej Lubawa. Gmina realizuje politykę środowiskową zgodnie 
z ustawą  Prawo ochrony środowiska oraz gminnym Programem Ochrony Środowiska przyjętym 
Uchwałą Rady Miasta w 2022 roku. Program ten wyznaczał kierunki działań w zakresie ochrony 
środowiska  do  2030  roku,  obejmuje  m.  in.  ocenę  stanu  środowiska,  cele  interwencji  oraz 
harmonogram działań. Sprawozdania z realizacji Programu Ochrony Środowiska są składane co 
dwa lata przez Burmistrza. I tak, gospodarka odpadami, miasto Lubawa należy do Ekologicznego 
Związku  Miast  Działdowszczyzna,  odpady  komunalne  trafiają  do  regionalnej  instalacji 
przetwarzania  odpadów  komunalnych  w  Działdowie,  na  sortownię,  a  także  na  składowisko 
i kompostownię  w  Zakrzewie,  o  czym  generalnie  to  mieszkańcy  często  i  gęsto  nie  wiedzą. 
Selektywna zbiórka prowadzona jest workowo i pojemnikowo, obejmując m. in. papier, tworzywa, 
szkło,  bioodpady,  elektroodpady,  meble,  opony,  leki,  chemikalia  i  tekstylia.  Dzięki  zabiegom 
samorządu lubawskiego utworzono punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w Lubawie 
przy ulicy Dworcowej, w którym przyjmowanych jest wiele frakcji odpadów, m. in. zużyty sprzęt 
elektroniczny, meble, opony, baterie, leki, a od stycznia bieżącego roku również tekstylia, odzież 
i obuwie,  bo  od  2025  roku  zgodnie  z  przepisami  unii  tekstyliów  nie  można  już  wrzucać  do 
pojemników na odpady zmieszane pod groźbą wyższych opłat za brak właściwej segregacji śmieci. 
Posegregowane odpady budowlane porozbiórkowe przyjmowane są bezpłatnie w ilości do 500 kg 
liczonej łącznie od jednego gospodarstwa domowego za każdy rok kalendarzowy. W 2024 roku 
w lubawskim PSZOK-u przyjęto w sumie 204 tony odpadów, do sortowni w Działdowie trafiło 
2799 ton, z czego 749 ton stanowiła selektywna zbiórka. Odpady bio 627 ton, przetworzono 194 
tony szkła, 188 ton papieru, 186 ton plastiku. Więc widać ogrom tych nieczystości. Dzięki dobremu 
zarządzaniu Ekologiczny Związek Gmin Działdowszczyzna na bardzo wysokim poziomie realizuje 
system selektywnej zbiórki odpadów u źródła, od kilku lat, tj. dokładnie od 2022 roku utrzymuje 
stawkę  za  wywóz nieczystości  w kwocie  22  zł  za  osobę  miesięcznie.  Mieszkańcy  sąsiedniego 
samorządu,  tj.  gminy wiejskiej  w Lubawie,  należącej  do Związku Gmin Regionu Ostródzko – 
Iławskiego „Czyste środowisko” już w ubiegłym roku płacili 29 zł, a od 1 stycznia jest to już kwota 
35 zł/osobę miesięcznie. Jeśli chodzi o ochronę powietrza miasto wspiera wymianę pieców, łącznie 
od 2018 roku tych wniosków było 212, urząd przeznaczył na to 642 tysiące zł. W 2024 roku było 
26 wniosków, łącznie  wydatkowano 78 tysięcy.  Uchwalono plan gospodarki  niskoemisyjnej  do 
2030 roku, który zakłada ograniczenie emisji CO2, wzrost OZE i efektywności energetycznej. Plan 
obejmuje diagnozę, strategię, harmonogram i budżet działań. W raporcie wskazano na konieczność 
kontynuacji  działań,  mających  na  celu  poprawę  jakości  powietrza  w mieście,  zidentyfikowano 



główne  źródła  zanieczyszczeń,  w  tym  emisję  z  indywidualnych  źródeł  ciepła  oraz  transportu 
drogowego.   Gmina  planuje  dalsze  działania  w  zakresie  ograniczenia  emisji  zanieczyszczeń 
powietrza.  Samorząd  w  latach  2011  –  2023  dofinansowywał  usunięcie  pokryć  dachowych 
z azbestu u 64 mieszkańców. W 2024 roku były to dwa wnioski na kwotę 6.725 zł. Jeśli chodzi 
o ochronę  zwierząt  realizowany  jest  Program  opieki  nad  zwierzętami  potwierdzony  uchwałą 
w lutym 2024 roku. Miasto współpracuje ze schroniskiem „Podaj łapę w Tatarach”, które działa 
w ramach  struktur  Ekologicznego  Związku  Gmin  Działdowszczyzna.  Program obejmuje  m.  in. 
wyłapywanie, opiekę, adopcję zwierząt oraz działania edukacyjne i profilaktyczne. I w tym temacie 
też miasto nie ma większych kłopotów. Gospodarka wodno – ściekowa mimo iż w Raporcie Gminy 
Miejskiej  nie  podano  szczegółowych  danych  o  sieci  kanalizacji  i  oczyszczalni,  objęcie  miasta 
obowiązkami wynikającymi z Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych oznacza, 
że w mieście funkcjonuje oczyszczalnia ścieków, miasto dostosowało swoje działania do wymagań 
dyrektyw  europejskich,  realizowane  były  i  nadal  są  planowane  inwestycje  kanalizacyjne 
i modernizacje infrastruktury ściekowej, o czym Pan burmistrz już dzisiaj w swoim wystąpieniu 
mówił.  Krajowy  Program  Oczyszczania  Ścieków  Komunalnych  stanowi  kluczowy  instrument 
wdrażania unijnych norm środowiskowych w Polsce. Dzięki niemu miasta takie jak Lubawa mogły 
zidentyfikować swoje potrzeby, zaplanować i wdrożyć niezbędne inwestycje, gospodarkę ściekową 
a także pozyskać na ten cel fundusze zewnętrzne. Realizacja ta nie jest to tylko wywiązywanie się z  
zobowiązań  traktatowych,  ale  również  realna  poprawa stanu  środowiska  wodnego  oraz  jakości 
życia naszych mieszkańców. Dziękuję serdecznie”. 
Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski powiedział, że na koniec debaty chciałby przedstawić także 
swoich kilka przemyśleń i informacji: „Rok 2024 to jak już burmistrz też tu podkreślił rok dwóch 
kadencji  Rady  Miasta,  ósmej  i  dziewiątej.  W ósmej  kadencji  Rada  odbyła  sześć  jeszcze  sesji  
w 2024 roku, a obecna, dziewiąta kadencja skończyła się dziesięcioma sesjami, gdzie podjęliśmy 
113 uchwał. Także niemało. Burmistrz także podkreślał, ale jeszcze raz chciałbym to zaakcentować,  
że  jednym z  czynników,  które  pozytywnie  wpływa na  dynamiczny rozwój  naszego miasta  jest  
ciągła  kontynuacja  zamierzeń,  projektów,  planów,  wniosków.  Ta  kontynuacja  z  kadencji  na 
kadencję  i  to  roztropnością  naszych  wyborców  jest  to,  że  unikamy  jakichś  rewolucyjnych 
turbulencji i powiedzmy sobie okresów zahamowań czy zmianie priorytetów. I za to dziękujemy 
bardzo swoim wyborcom. Bardzo ważnym elementem jest także postawa naszych mieszkańców, 
którzy  inicjują  wiele  działań,  którzy  są  źródłem  bardzo  wielu  pomysłów.  Potem  oczywiście 
realizowanych.  Nawet  najmłodsi  mieszkańcy  naszego  miasta  uczestniczą  w  pracach 
samorządowych,  uczą  się  demokracji  poprzez  wybieranie  co  dwa  lata  przedstawicieli  do 
młodzieżowej  rady  miasta.  Młodzieżowa  rada  pełni  w  naszym  mieście  już  VI  kadencję 
i nieprzerwanie bardzo aktywnie realizuje, przy współpracy z naszym samorządem, swoje potrzeby 
i  niejednokrotnie bardzo odważne pomysły.  Chciałbym w tym miejscu podziękować serdecznie 
Pani  Wiceprzewodniczącej  Iwonie  Pruchniewskiej  za  jej  opiekę  i  ogromne  zaangażowanie 
związane  z  działalnością  właśnie  młodzieżowej  rady.  Aktywność  mieszkańców nie  kończy  się 
z wiekiem,  czego  efektem  są  stowarzyszenia  i  organizacje  skupiające  seniorów,  które  także 
otrzymują wsparcie od samorządu. Tutaj mamy także dużo organizacji pozarządowych. W 2024 
roku miasto finansowało wiele zadań z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, na 
terenie  miasta  funkcjonowało  piętnaście  klubów  sportowych  oraz  stowarzyszenia. 
Współuczestniczenie  mieszkańców  w  podejmowaniu  decyzji  widoczne  jest  zwłaszcza  przy 
realizacji Lubawskiego Budżetu Obywatelskiego. W 2024 roku decyzją mieszkańców zrealizowany 
został  projekt  „Modernizacja  placu  zabaw  na  terenie  rekreacyjnym  Przedszkola  Miejskiego 
w Lubawie”, który wczoraj właśnie żeśmy otworzyli. No niestety pogoda nie pozwalała na to, żeby 



zobaczyć jak dzieciaki się cieszą z tego nowego placu.  Dzisiaj  prawdopodobnie już się cieszą.  
Obywatelski budżet w 2025 roku przewiduje też decyzją mieszkańców budowę pola do minigolfa, 
a już na dniach będziemy zaczynać procedurę lubawskiego budżetu obywatelskiego na rok 2026. 
Przedstawione  w  przedłożonym  nam  Raporcie  wyniki  i  rezultaty  rozwoju  w  poszczególnych 
przedstawionych nam dziedzinach świadczą o wysokiej jakości zarządzania naszym samorządem. 
Dzięki  wysiłkom  przede  wszystkim  pana  burmistrza  Macieja  Radtke,  ale  również  dzięki 
zaangażowaniu  zastępcy  burmistrza  Sławomira  Jamrożego  i  wszystkich  pracowników  urzędu. 
Dzięki  owocnej  pracy  dyrektorów  i  kierowników  naszych  jednostek  organizacyjnych  i  ich 
pracowników Lubawa jest miastem silnie rozwiniętym gospodarczo i społecznie. Chciałbym z tego 
miejsca wszystkim podziękować za wysoką skuteczność w realizacji zadań na rzecz mieszkańców i 
lokalnej  społeczności.  Dowodami  na  wysoką  ocenę  naszego  samorządu  są  wysokie  miejsca 
w rankingach  ogólnopolskich  i  częste  pozycje  lidera  w  kwalifikacjach  wojewódzkich, 
powiatowych,  liczne  wyróżnienia  w  różnych  konkursach,  chociażby  w  rankingu  samorządów 
ogólnopolskiego dziennika  Rzeczypospolita,  w którym jednostki  samorządowe oceniane  były  w 
takich kategoriach jak finanse, rozwój, dbałość o mieszkańców oraz dbałość o środowisko. Na 913 
gmin Lubawa uplasowała się na wysokim 50 miejscu. Na 913 gmin. Byliśmy drugim miastem po 
Olsztynie,  Olsztyn chyba dwa miejsca przed nami. Rok wcześniej mieliśmy 128 miejsce, także 
progres jest właściwy i we właściwym kierunku”.  

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawa wotum zaufania.

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  powiedział:  „Wysoka  Rado!  Po  rozpatrzeniu  raportu 
o stanie  gminy  miejskiej  Lubawa  na  dzień  31  grudnia  2024  roku  i  przeprowadzeniu  debaty 
proponuję udzielić wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Lubawa Maciejowi Radtke i w związku 
z tym proszę  o  przybliżenie  nam stosownego projektu  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem.  Projekt 
uchwały odczyta wiceprzewodniczący Grzegorz Rolka”. 

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski zarządził  głosowanie  nad  udzieleniem wotum zaufania 
burmistrzowi Miasta Lubawa.

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Lubawa wotum 
zaufania.

Uchwała Nr XVII/109/2025
stanowi zał. nr 11 do protokołu z sesji

Radni pogratulowali burmistrzowi gromkimi brawami. 

Ad.    8. Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania  budżetu Miasta Lubawa za 2024   
rok, informacji o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania rocznego z wykonania planu 
finansowego  instytucji  kultury  i  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej
za 2024 rok.

Sprawozdanie roczne  z wykonania  budżetu 
Miasta Lubawa za 2024 rok, informacja o stanie
 mienia komunalnego oraz sprawozdanie roczne



z wykonania planu finansowego instytucji kultury 
i samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej za 2024 rok
stanowi zał. nr 12 do protokołu z sesji

a) dyskusja,

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski  zaprosił  radnych do zabrania głosu w dyskusji.  O głos 
poprosił  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  radny  Janusz  Sobiechowski,  który 
powiedział:  „Panie  Przewodniczący,  panie  Burmistrzu,  szanowna  Rado.  Otóż  wszystkim  nam 
wiadomo,  że  ustalenie  budżetu  miasta  to  rzecz  najważniejsza.  Niejednokrotnie  sami  w 
gospodarstwach naszych domowych mamy problem ze spięciem budżetu czy to miesięcznego, czy 
rocznego, a co tu mówić o całym mieście. Budżet na rok 2024 był tak zaplanowany, że pozwalał na 
zapewnienie  na  prawidłowe  funkcjonowanie  takich  jednostek  oświatowych  jak  szkoła  czy 
przedszkole miejskie, jednostek kultury, czyli Miejskiego Ośrodka Kultury, Biblioteki, Miejskiego 
Ośrodka Pomocy, żłobka, budynków komunalnych utrzymanie. Nie tylko pozwalał, ale również 
umożliwiał tym instytucjom  pożytku publicznego na udział w imprezach, na dofinansowanie zadań 
z zakresu sportu i kultury.  W roku 2024 budżet miasta był zmieniany wielokrotnie, co w każdym 
roku się to zdarza. Nie będę przytaczał cyferek, bo mieliśmy możliwość tu zapoznania się z tymi  
cyframi, ale zauważalne jest to, że dochód miasta rokrocznie wzrasta, wykonywalność jego również 
jest w znacznym stopniu, czyli w granicach 97-98 procent. Dochody bieżące również wzrastają, 
dochody majątkowe. Umiejętność pozyskiwania dotacji jest w znacznym stopniu, otrzymujemy ich 
dużo na inwestycje związane z terenem miasta.  Pensje wpływają oświatowe,  jest  wszystko ok. 
Dotacja na zadania inwestycyjne w roku 2024 wynosiła, będę tylko w przybliżeniu podawał, nie do 
groszy, około 12 milionów 800 zł. Budżet gminy w 2024 roku zamknął się nie tak często spotykaną 
rzeczą, nadwyżką, która wynosiła około 3,5 mln. Kwota długu publicznego na dzień 21.12.2024 rok 
wyniosła 13.980 tysięcy co również jest dużą zniżką w porównaniu z rokiem 2023. Dla porównania  
podam, w roku 2023 zadłużenie wynosiło 17 mln 670 tysięcy, natomiast rok 2024 zniżka do około 
14 milionów. W związku z tym wskaźnik długu publicznego również malał i w roku 2024 wynosił 
około 18 procent, natomiast w roku 2023, poprzedzającym około 24 procent. W roku 2024 zostały 
spłacone  kredyty  w wysokości  3  milionów  700  tysięcy  złotych.  Podaję  tylko  w  przybliżeniu. 
Wiadomą  rzeczą,  że  główne  źródła  dochodów  własnych  to  są  wpływy  z  podatków  od 
nieruchomości  i  od  środków transportu.  Uważam,  że  rok  2024  był  rokiem dobrym,  rokiem w 
którym budżet był dobrze zaplanowany i  zrealizowany. Wszystkie zaplanowane zadania na rok 
2024 zostały zrealizowane z małymi przesunięciami, ze względów które się nie mogły zakończyć w 
danym roku zostały  przesunięte  na  początek  roku 2025.  Czyli  w gruncie  rzeczy budżet  w stu 
procentach został zrealizowany. Rok 2024 był rokiem, w którym w głównej mierze odbywały się 
przebudowy dróg, budowy dróg lokalnych, oddano do użytku stadion na ul. Św. Barbary, wykonano 
przejścia  dla  pieszych,  to  były  najgłówniejsze  inwestycje,  które  odbywały  się  w  roku  2024. 
Chciałbym z tego miejsca podziękować panu burmistrzowi, panom burmistrzom, pani Skarbnik, 
tym wszystkim osobom, które przyczyniły się do wykonania projektu budżetu i jego realizowania w 
roku 2024. Wiemy, że to nie jest prosta sprawa, nie jest łatwa sprawa i wymagała to wiele wysiłku z 
ich strony, by to w odpowiedni sposób było ustalone. Dziękuję za to, gratuluję i sądzę, żeby rok 
2025, który budżet realizujemy, nie był gorszy od poprzedniego roku. Dziękuję bardzo”. 
Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  podziękował  radnemu  za  wypowiedź  i  dodał,  że  jego 
konkluzja  również  jest  taka,  że  „samorząd  efektywnie  gospodaruje  swoim  budżetem,  unika 
nadmiernego zadłużenia, w zasadzie zawsze znajduje środki na inwestycje, oczywiście w miarę 
możliwości budżetowych, ale także tych środków z zewnątrz. Realizuje wiele projektów na rzecz 



rozwoju  infrastruktury,  poprawy jakości  życia,  mamy tutaj  dbałość  o  szkoły,  obiekty  sportowe 
i rekreacyjne, inwestycje związane z ochroną środowiska, modernizację oczyszczalni, rozwój OZE, 
o  drogi,  ulice,  chodniki,  ścieżki  rowerowe.  A  dbałość  o  zrównoważony  rozwój  i  dobro 
mieszkańców jest dla naszego samorządu priorytetem”. 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Lubawa sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok

Wiceprzewodnicząca  Rady  Iwona  Pruchniewska  odczytała  uchwałę  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie.

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-119/25 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie

stanowi zał. nr 13 do protokołu z sesji

c)  przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Lubawa  dotyczącej  wykonania 
budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marian Kasprowicz odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Lubawa dotyczącą wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok.

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Lubawa
stanowi zał. nr 14 do protokołu z sesji

d)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 
sprawozdaniem  z wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok

Wiceprzewodnicząca Rady Iwona Pruchniewska odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Lubawa za 2024 rok.

Uchwała Nr XVII/110/2025
         stanowi zał. nr 15 do protokołu z sesji

e)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Burmistrzowi Miasta Lubawa za 2024 rok.

Przewodniczący  Komisji  Marian  Kasprowicz  odczytał  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Lubawa za 2024 rok.

Wniosek Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lubawa
stanowi zał. nr 16 do protokołu



f) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Lubawa  w  sprawie 
udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta Lubawa za 2024 rok

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał  uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Olsztynie.

  Uchwała Nr RIO.VIII-0120-179/25 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie

stanowi zał. nr 17 do protokołu z sesji

g) podjęcie  uchwały  w  sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Miasta  Lubawa  z  tytułu 
wykonania budżetu za 2024 rok

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  absolutorium dla 
Burmistrza Miasta Lubawa z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie  absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawa z 
tytułu wykonania budżetu za 2024 rok.

Uchwała Nr XVII/111/2025
         stanowi zał. nr 18 do protokołu z sesji

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  pogratulował  burmistrzowi  oraz  podziękował  za 
dotychczasowe działanie, a radni wyrazili swoje uznanie oklaskami. 

Burmistrz Miasta Maciej Radtke powiedział: „Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado,  nigdy tak nie jest,  że dobra passa trwa wiecznie.  Zawsze w życiu są wzloty,  zawsze są  
upadki, ale myślę, że wspólnie ze wszystkimi współpracownikami staramy się tak pracować, żeby 
ta forma zawsze zwyżkowała, a przynajmniej na dłuższy czas nie spadała.  Dziękując za brawa 
tradycyjnie od wielu lat powtarzam, że te brawa są dla Was, bo to Wy podejmujecie decyzje, a my  
jesteśmy od ich wykonywania. Dziękuję bardzo”. 

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) zmieniająca Uchwałę Nr XVI/173/2012 Rady Miasta Lubawa z dnia 27 czerwca 2012 r. 
w  sprawie  ustalenia  strefy  płatnego  parkowania  oraz  ustalenia  wysokości  i  sposobu 
pobierania opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie płatnego parkowania na 
terenie miasta Lubawa.

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do tego projektu. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 



W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  zmieniającą  Uchwałę  Nr  XVI/173/2012  Rady  Miasta 
Lubawa z dnia 27 czerwca 2012 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz ustalenia 
wysokości i sposobu pobierania opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie płatnego 
parkowania na terenie miasta Lubawa.

Uchwała Nr XVII/112/2025
stanowi zał. nr 19 do protokołu z sesji

Ad. 9 b) powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego  .  

Wiceprzewodnicząca Rady Iwona Pruchniewska odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie  powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 
Komunalnego.

Uchwała Nr XVII/113/2025
stanowi zał. nr 20 do protokołu z sesji

Ad. 9 c)     zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 – 2039.  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski odczytał projekt uchwały, następnie zapytał, czy są pytania 
do tego projektu.

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Lubawa na lata 2025 – 2039.

Uchwała Nr XVII/114/2025
stanowi zał. nr 21 do protokołu z sesji

Ad. 9 d)     zmian w budżecie miasta Lubawa na 2025 rok.  

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały.

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  13  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 



„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta Lubawa na 2025 rok.

Uchwała Nr XVII/115/2025
stanowi zał. nr 22 do protokołu z sesji

Ad. 9 e)   rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lubawa.  

Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 22 kwietnia do organu stanowiącego wpłynęła skarga, 
przekazana przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie. Skarga dotyczy przypuszczalnych 
nieprawidłowości  polegających  na  nieprzestrzeganiu  ustaleń  zawartych  w  Uchwale 
Nr XLI/347/2018  Rady  Miasta  Lubawa z  dnia  24  stycznia  2018  roku.  Na  posiedzeniu  stałych 
Komisji Rady w dniu dzisiejszym radni zapoznali się ze stanem faktycznym oraz ze stanowiskiem 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  która rozpatrywała skargę na posiedzeniu w dniu 15 maja 
2025 roku.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Zastępcę Przewodniczącego Komisji, radnego Mariana Kasprowicza. 

Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
stanowi zał. nr 23 do protokołu z sesji

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski powiedział, że podczas posiedzenia stałych Komisji Rady 
radni wypracowali opinię,  uznając skargę za bezzasadną, a następnie przedstawił  uchwałę wraz 
z uzasadnieniem wyrażającą stanowisko wypracowane na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada 9 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących 
się” podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lubawa. 

Uchwała Nr XVII/116/2025
stanowi zał. nr 24 do protokołu z sesji

Ad.  10.  Zapytania  w  sprawach  aktualnych  problemów  Miasta.  /  Ad.  11.  Odpowiedzi  na 
zapytania.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Iwona  Pruchniewska  powiedziała,  że  chciałaby  tylko  przypomnieć 
w imieniu Młodzieżowej Rady Miasta Lubawa, że w dniu dzisiejszym do godziny 14:30 na terenie 
Zespołu Szkół w sali nr 48 odbywa się akcja DKMS – zostań dawcą szpiku. Kolejna taka akcja 
przeprowadzona zostanie w Łazienkach Miejskich w dniu 1 czerwca od godz. 14:00 br. przy okazji  
obchodów Dnia Dziecka. 

Ad. 12  .   Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski stwierdził, że w związku z wyczerpaniem porządku obrad 



XVII zwyczajna sesja Rady Miasta Lubawa dobiegła końca i podziękował wszystkim za udział 
w obradach. 

Imienny wykaz głosowania radnych 
stanowi zał. nr  25 do protokołu z sesji

 Przewodniczący Rady 

    Jerzy Brodowski

Protokołowała
Joanna Szczepanek


